
Obec Darkovice 
 

Usnesení č. 2/2023 
z jednání zastupitelstva obce konaného dne 7. 3. 2023 v zasedací místnosti Obecního 

úřadu v Darkovicích. 

 

Komise ve složení: předseda: Martin Krzikala 

                                člen:        Marie Lipnická, Mgr. Vlasta Plačková 

 

 

Zastupitelstvo předkládá po projednání programu jednání zastupitelstva obce následující 

usnesení: 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

a) změnu pořadí bodů programu zasedání zastupitelstva obce,   

                                                                                  pro     proti    zdrželo se             

       15        0             0 

b) zprávu o plnění usnesení z posledního zasedání zastupitelstva obce, 

                                                                                pro    proti   zdrželo se   

        14        0          1   

c) zprávu o činnosti rady obce za dobu od posledního zasedání zastupitelstva obce,  

                                                                                  pro    proti     zdrželo se    

                  14        0            1  

d) závěrečný účet obce Darkovice za rok 2022 spolu se zprávou o výsledku přezkoumání  

    hospodaření obce za rok 2022 a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením, a to bez  

    výhrad, 

                                                                                pro    proti   zdrželo se   

        15       0          0   

e) účetní závěrku obce Darkovice k 31.12.2022 bez výhrad,     

jméno, příjmení člena ZO pro proti zdržel se  

Buryová Marcela Mgr. Ano     

Bialas Milan Ano     

Halfar Dalibor Ano    

Hrbáč Dominik Ing. Ano      

Kalvar Milan Mgr. Ano    

Kocián Daniel Ing. Ano    

Krzikala Martin Ano    

Křížák Petr Mgr., MBA, LL.M. Ano    

Lipnická Marie Ano     

Návratová Hana Ano     

Plačková Vlasta Ano    

Šink Jan Ano     

Tvrdý Jiří Ano    

Vilášek Martin Mgr. Ano    

Vyletělek Petr Ing. Ano     

  celkem: 15 0 0  
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f) Jednací řád zastupitelstva obce Darkovice, 

                                                pro   proti  zdrželo se   

           15      0          0 

g) Plán financování obnovy vodovodu a kanalizace pro roky 2023-2027. 

V těchto letech bude tvořen v roční výši:  

- obnova vodovodu v částce 900.000,-Kč/rok 

- obnova kanalizace v částce 940.000,-Kč/rok. 

                                                                                 pro   proti    zdrželo se   

          15      0           0 

h) Smlouvy o poskytnutí příspěvků zájmovým sdružením a společenským organizacím: 

     FK ………………….92.400,- Kč 

     KST ………………   24.000,- Kč 

     SDH ………………   60.000,- Kč 

     Český svaz včelařů …  8.000,- Kč 

     ŘKF Hať ……………15.000,- Kč 

     ČZS …………………10.000,- Kč 

     Klub důchodců ……   12.000,- Kč  

     MS Orel ……………  12.000,- Kč 

                                                                                    pro   proti    zdrželo se   

          15      0           0 

ch) v souladu s § 55a odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánován í a stavebním řádu   

      zapracovat požadavek dle předloženého návrhu Davida Lipnického a Radka Jaroše na  

      zařazení pozemků parc.č. 2050, 2051/1, 2053/1, 2054 v k.ú. Darkovice do plochy      

      umožňující podnikání s možností oplocení do případné samostatné změny územního  

      plánu, 

                                                                                     pro   proti   zdrželo se   

           14     0          1 

i) v souladu s § 55a odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánován í a stavebním řádu   

    zapracovat požadavek dle předloženého návrhu Mgr. Silvie Pluháčkové a Martina Pluháčka  

    na zařazení pozemků parc.č. 2437/1 a 2437/3 v k.ú. Darkovice do plochy umožňující 

    rodinnou zástavbu do případné samostatné změny územního plánu, 

                                                                                     pro   proti   zdrželo se   

           15      0          0 

j) Smlouvu č. 1210400503 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí České  

   republiky ve výši 237.508,15 Kč na akci „Revitalizace obce Darkovice“ se Státním fondem  

   životního prostředí České republiky Praha, 

                                                                                 pro   proti    zdrželo se   

          15      0           0 

k) přijetí dotace a vyhlášení výběrového řízení na zbudování workoutového hřiště a uzavření     

    smlouvy o dílo s vítěznou firmou. 

pro   proti    zdrželo se   

          15      0           0 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:  

-  Stížnost občanů z ulice Zahrádkářů ke změně dopravního značení u odbočky z ul. 

Dlouhé ze strany od Hati na ul. Zahrádkářů z důvodu příliš velké rychlosti jedoucích 

vozidel a ohrožení chodců.  

- Dotaz p. Tvrdého na možnost zapůjčení místnosti pro konání schůzí mysliveckého 

spolku.  
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- Pozvání Mgr. Plačkové na akci „Moravské pašije“ a pochod po hranicích obce 

Darkovice.  

- Řešení situace na koupališti, změnu a upřesnění nájemní smlouvy s p. Hanzlíkovou a 

vytyčení povinností souvisejících s úpravou vody. Obnovu projektu na rekonstrukci 

hráze.  

 

- Špatnou situaci znečištění ovzduší v topné sezóně, kdy se lidé vracejí k levnějším 

zdrojům tepla.  

 

 

 

V Darkovicích dne 7.3.2023 

 

 

 

.....................................                                                                        .................................... 

Mgr. Marcela Buryová                                                                         Mgr. Martin Vilášek 

       starosta                                                                                              místostarosta 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: p. Milan Bialas …………………………………. 

 

                                 Ing. Petr Vyletělek …………………………….. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Obec Darkovice   
 

Z á p i s 
 

z 2. zasedání Zastupitelstva obce Darkovice ze dne 7. 3. 2023 konaného v zasedací 

místnosti obecního úřadu v Darkovicích. 

 

 

 

Jednání zahájeno:  18.00 hod. 

Jednání skončeno: 20.10 hod. 

 

 

Jednání přítomno: 15 členů (viz. příl. č. 1) 

Omluveni:  

Hosté: účetní obce, občané   

 

 

 

Ověřovatelé zápisu z tohoto jednání: p. Milan Bialas 

                                                            Ing. Petr Vyletělek                                                           

                                                            (viz. příl. č. 2) 

 

 

 

Program jednání: (viz. příl. č. 3):      

1) Zahájení, kontrola usnesení 

2) Zpráva o činnosti rady obce 

3) Schválení závěrečného účtu obce za rok 2022 

4) Schválení účetní závěrky 

5) Schválení nového jednacího řádu zastupitelstva 

6) Schválení plánu obnovy pro provoz vodovodu a kanalizace a ČOV 

7) Schválení smluv o poskytnutí dotace na rok 2023 složkám, zájmovým sdružením a         

společenským organizacím 

8) Návrh na změnu územního plánu 

9) Různé 

10) Diskuze a závěr 

 

      Ad 1) Jednání zastupitelstva zahájila a řídila starostka obce Mgr. Marcela Buryová. Po 

přivítání všech přítomných konstatovala, že zasedání zastupitelstva bylo řádně svoláno a 

členové zastupitelstva obdrželi program jednání, který byl uveden na pozvánce.  

 

      Následně nechala starostka hlasovat o programu, který zastupitelstvo obce schválilo se 

změnou pořadí. Poté sdělila, že zápis z minulého zasedání zastupitelstva obce včetně usnesení 

je podepsán ověřovateli a je k nahlédnutí během jednání zastupitelstva obce. 

 

      Pak následovala volba návrhové komise, do které byli zvoleni: 

předseda … Martin Krzikala 

členové …...Marie Lipnická, Mgr. Vlasta Plačková,  
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  Poté starostka podala zprávu o kontrole usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce (viz. 

příl. č. 4), kterou zastupitelstvo obce schválilo. 

     

     

  Ad 2) Dále byla podána zpráva o činnosti rady obce (viz. příl. č. 5): 

      Od posledního zasedání zastupitelstva obce dne 14.12. 2022 se rada obce sešla čtyřikrát.  

Zpráva byla všem zastupitelům zaslána e-mailem, starostka se dotazovala, zda má někdo 

z členů zastupitelstva k zaslaným materiálům připomínky, či dotazy a dala prostor k diskuzi.  

Dotazy k činnosti nebyly, a proto nechala hlasovat Zastupitelstvo obce, a to zprávu o činnosti 

rady obce schválilo. 

 

 

Ad 3) Vzhledem k nešťastné události, která se stala v minulém týdnu a týkala se zastřelení psa 

na cyklostezce členem mysliveckého sdružení OREL se přesunul bod programu – Diskuze na 

první místo. K celé události vystoupil pan Miroslav Plaček, který vysvětlil průběh události. 

Jeho dcera se svým přítelem při procházce po cyklostezce, vedoucí směrem k Vřesině se stala 

svědkem zastřelení jejího psa, který byl na procházce zároveň s nimi. Pan Plaček vznesl dotaz 

ke starostce obce, zda bude obec zaujímat k celé záležitosti nějaké stanovisko. Na to reaguje 

starostka, že celá událost je tragická a politováníhodná, ale vzhledem k tomu, že se tímto 

incidentem zabývají orgány v trestním řízení se nebude za obec k tomuto oficiálně vyjadřovat. 

Slovo si vzal p. Tvrdý, jako zástupce mysliveckého sdružení OREL. Ten oznámil, že celou věc 

řešilo myslivecké sdružení. Konstatoval, že za posledních 30 let je to poprvé, kdy se něco 

podobného stalo. Sdělil, že byli informováni hospodářem mysliveckého sdružení o odebrání 

povolenky lovu, příslušnému myslivci a snažil se obhájit myslivecké sdružení jako celek. Vše 

byla chyba pouze jednoho člena a takto se na celou záležitost musí pohlížet. V pravomoci 

mysliveckého sdružení je pozastavení platnosti loveckého lístku, nikoli odebrání zbrojního 

průkazu. Pan Tvrdý dále osvětlil pravidla vycházky se psy, kdy pes musí být označen při 

výcviku, může se volně pohybovat jen v případě, že poslechne prvního příkazu majitele. Pokud 

toto neovládá, musí být na vodítku. Omluvil se panu Plačkovi a jeho rodině za tuto událost 

jménem všech členů mysliveckého sboru.  

Pan Plaček omluvu přijal. Je si vědom, že se jedná o pochybení jednotlivce, a ne celého sdružení 

a váží si práce myslivců, jako takové.  

Dále byl vznesen z řad občanů také dotaz na případný přesun posedu z blízkosti cyklostezky.  

K tomuto reagoval Mgr. Petr Křížák, jako člen rady a podotkl, že na zasedání RO byla i tato 

možnost již řešena.  

Dále se pak vedla rozprava o zajištění bezpečnosti cyklostezek při různých sportovních 

aktivitách a při pohybu v přírodě a v lese.  

Celá záležitost byla ukončena konstatováním starostky, že není v kompetenci obce odstranit 

nebo přemístit posed, ale rada obce se i nadále bude zabývat návrhy občanů případně 

mysliveckého sdružení pro zajištění bezpečného pohybu v těchto lokalitách.  

 

 

Ad 4) Schválení závěrečného účtu obce a hospodaření za rok 2022 proběhlo bez připomínek. 

 

 

Ad 5) Schválení účetní závěrky obce Darkovice k 31.12.2022 proběhlo bez výhrad a všichni 

členové zastupitelstva byli dotázáni na schválení jednotlivě. Vše je uvedeno ve jmenné tabulce 

v Usnesení č. 2/2023.  



3. 

 

Ad 6) Schválení nového jednacího řádu zastupitelstva obce Darkovice. Návrh byl zaslán 

elektronicky všem zastupitelům obce. Reagoval ing. Vyletělek, aby byla upravena formulace, 

týkající se písemného svolání členů, dále navrhoval změnu počtu dnů pro zasílání materiálů 

členům ZO z původně navržených 3 dnů na 7 dnů, zrušení celého článku XIII. Tyto změny byly 

zapracovány do jednacího řádu a ten byl následně schválen.  

 

 

Ad 7) Schválení plánu obnovy financování vodovodu a kanalizace a ČOV pro roky 2023-2027. 

K tomuto tématu se nejdříve vyjádřila účetní obce a vysvětlila celou problematiku. Proč je 

nutno finanční prostředky na obnovu tvořit, a v jaké výši. Návrh plánu obnovy zpracoval 

vodohospodářský specialista, ing. Marek Štencel a řídil se zákonnou legislativou danou 

Ministerstvem financí. Dále byla zaslána úprava plánu ing. Pfneislovou, která se řídila danými 

podmínkami dotace SFŽP, které určují tzv. nástroje udržitelnosti dotace. Částka na obnovu 

kanalizace 1,66 mil. Kč, navržená ing. Štenclem by se dle ing. Pfneislové mohla snížit na 0,94 

mil. Kč, ale i tento návrh musí schválit SFŽP. Ke snížení tvorby by mohlo dojít proto, že 

kanalizace a ČOV je nově vystavěná a nepředpokládají se tudíž náklady na její opravu 

v nejbližších letech.  

Ing. Kocián na toto vysvětlení přesto reagoval, že se mu tyto částky jeví jako velmi vysoké a 

nadále budou ovlivňovat tvorbu cen vodného a stočného. Starostka konstatovala, že tyto 

výpočty zpracoval vodohospodářský specialista na základě platné legislativy, obecně je roční 

částka na obnovu daná hodnotou majetku podělená teoretickou životností. Dle platné legislativy 

je povinnost mít plán obnovy a dávat peníze na obnovu od roku 2009, což se v obci doposud 

nerespektovalo, přestože vodovod je v obci již léta.  Obec by se měla doporučeními specialisty 

řídit a dodržovat zákonná ustanovení, nehledě na skutečnost, že plán obnovy musí být schválen 

v zastupitelstvu obce, protože je to jedna z podmínek dotace na ČOV.  

Následně ZO schválilo tvorbu obnovy v navržených výších.  

 

 

Ad 8) Schválení smluv o poskytnutí příspěvků zájmovým sdružením, složkám a společenským 

organizacím předcházela bouřlivá diskuze, jakým způsobem přistupovat k navýšení částek. 

Původně byly navrženy 3 návrhy navýšení částek. 1) 20% všem složkám bez rozdílu. 2) FK a 

KST navýšení o 20% a dalším složkám individuálně a 3) hlasovat o každé složce individuálně.  

Většina zastupitelů se přiklonila ke druhé variantě, a proto byly navrhované částky zvýšeny 

proti loňskému roku o 20% FK a KST a dalším složkám byl příspěvek zvýšen po individuálním 

posouzení. (viz příloha č. 6). 

 

 

Ad 9) K předloženému návrhu Davida Lipnického a Radka Jaroše na  

      zařazení pozemků parc.č. 2050, 2051/1, 2053/1, 2054 v k.ú. Darkovice do plochy      

      umožňující podnikání s možností oplocení do změny územního plánu se vyjádřila starostka 

obce a vysvětlila stanovisko ing. Kuchaře z MěÚ Hlučín a stanovisko Krajského úřadu. Obě 

instituce důrazně nedoporučují změnu zahrnout ještě do Změny ÚP č. 3, ale nechat je 

k zapracování až do následujících změn ÚP. Toto doporučení potvrdil rovněž ing. Kocián, který 

již dříve o této záležitosti se zmíněnými úřady jednal.  

Shodně se ZO vyjádřilo rovněž k obdobnému bodu usnesení ZO písm. i).  
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Ad 10) Smlouva č. 1210400503, týkající se poskytnutí podpory ze SFŽP na akci „Revitalizace 

obce Darkovice“ na výsadby stromků na cyklostezce na Vřesinu a u kapličky sv. Huberta byla 

schválena bez výhrad. 

 

 

Ad 11) ZO schválilo přijetí dotace a vyhlášení výběrového řízení na vybudování workoutového 

hřiště a uzavření smlouvy o dílo s vítěznou firmou. V únoru obdržela obec oznámení MSK, že 

se obec jako náhradník dostala do dotačního programu, vyhlášeného k tomuto účelu. Proto se 

bude vybudování workoutového hřiště realizovat, s čímž většina členů ZO souhlasí.  

 

Ad 12) ZO bere na vědomí problémy zmíněné v závěru usnesení.  

 

Poté starostka obce Mgr. Marcela Buryová ukončila jednání zastupitelstva obce.  

 

Součástí zápisu je usnesení zastupitelstva obce č. 2/2023 ze dne 7.3.2023.  

 

V Darkovicích dne 10.3.2023 

Zapsala: Petra Krupová 

 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………….                                   …………………………………. 

     Mgr. Marcela Buryová            Mgr. Martin Vilášek 

                 Starostka        místostarosta 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: p. Milan Bialas …………………………………. 

 

                                 Ing. Petr Vyletělek …………………………….. 

 

 

 

 

 

 


